
Reunió sobre talls en el subministrament elèctric. 

Diputació de Lleida. 9 de juny de 2017. Convocada pel president de la diputació.  

Hi assisteixen: 

 Pere Palacín, Director General d’Energia, Mines i Seguretat Industrial de la Generalitat 

de Catalunya  

 Ricardo Cabestre, responsable de distribució de la zona Catalunya oest d’Endesa 

Distribución Eléctrica SL 

 Ramon Alturo, director dels serveis territorials d’Empresa i Coneixement a Lleida i l’Alt 

Pirineu 

 Representants de tots els grups polítics a la Diputació 

 Representants d’alguns consells comarcals (Garrigues, Urgell, Noguera, Segarra, Pallars 

Jussà, Pallars Sobirà) 

S’explica que aquesta reunió es la continuació d’una d’anterior (11 d’abril), que es va convocar 

motivada per un tall de subministrament elèctric que havia afectat 77 municipis. 

En aquella reunió es va arribar a tres acords: 

 Instal·lar registradors de microtalls. Se’n col·loquen 9 allà on es decideix per 

l’administració. L’empresa elèctrica els connecta a la xarxa allà on li diu la direcció 

general d’energia i, un cop col·locats, l’empresa auditora contractada per 

l’administració els programa d’acord amb els paràmetres que vol saber. Van començar 

a col·locar-se el 25 de maig i ja estan tots instal·lats. 

 Auditar els registres de la pròpia empresa. L’empresa distribuïdora facilita a l’empresa 

auditora les dades dels seus propis registradors des de la data que l’administració 

sol·liciti.  

 Fer un estudi de la xarxa elèctrica de baixa tensió als municipis. S’ha triat 36 poblacions 

per a fer l’estudi i hi haurà un dictamen del col·legi d’enginyers tècnics de Catalunya. 

Cada any les empreses estan obligades a presentar un Pla d’Inversions que ha de ser informat 

per la DG d’Energia, tot i que l’aprovació definitiva depèn (si no ho vaig entendre malament) 

del ministeri espanyol. El DG d’Energia diu que no aprovaran cap pla d’inversions que no 

inclogui fer les actuacions necessàries d’acord amb el que determinin els tres estudis acordats 

(i que s’estan fent en aquests moments) 

Al marge de la reunió de l’11 d’abril, els talls patits durant la nevada va comportar que la DG 

d’Energia obrís un expedient informatiu a Endesa. El responsable d’Endesa va dir que s’havien 

revisat les instal·lacions i que ara estaven en la fase de redacció de projectes, d’acord amb els 

desperfectes i les mancances detectades, i que comptaven poder dur a terme les actuacions 

necessàries durant l’estiu, especialment en zones agrícoles on calia treballar enmig de camps 

de conreu.  

Els representants dels consells comarcals van expressar la seva disconformitat amb com havia 

anat l’episodi de la nevada, queixant-se especialment manca d’informació. Endesa va dir que 

dos anys enrere s’havia enviat a tots els ajuntaments, via correu certificat, un número de 



telèfon d’atenció al públic específic per als ajuntaments. Cap representant local va dir tenir 

coneixement d’aquest número.  

Es va comentar també que, en el cas del Segrià, hi havia una altra empresa distribuïdora, que 

tenia el 5% del mercat que va funcionar perfectament els mateixos dies en que va haver-hi el 

tall de subministrament d’Endesa. El representant d’Endesa va justifica-ho per dos motius: que 

tenien molts més quilòmetres de línies i que les seves instal·lacions eren molt més velles. El DG 

d’Energia va contradir-lo: va dir que acceptava el primer –tenir més línies volia dir tenir més 

possibilitats de patir incidències- però no el segon perquè els plans d’inversió que les 

companyies estan obligades a presentar anualment eren precisament per a mantenir les seves 

instal·lacions en perfecte estat de servei. 

Resumint: es va donar per bo que s’estava treballant per a millorar la xarxa i es va emplaçar els 

assistents a una tercera reunió a la tardor, per a avaluar les actuacions que s’han de dur a 

terme durant l’estiu. 

 

 

 

 

 

 

 

 


